
לקריאה

"יש בחברה הישראלית כוחות אדירים, אנחנו
יכולים לקום מהמשבר הזה"

 רב גונדר בדימוס ותא"ל (במיל') אורית אדאטו,
ממייסדות פורום דבורה, פרצה כל תקרת זכוכית

בצה"ל ובשירות בתי הסוהר והפכה סמל ודוגמא
לנשים רבות שבאו בעקבותיה. כעת, כיו”ר ארגון
גשר היא רוצה לשנות את שיח הקצוות בישראל

ובטוחה שתצליח: "בלי חברה אזרחית חזקה
ששיש בה רצון אמיתי להקשיב, אין לנו אפשרות

לעמוד באתגרים שלפנינו".

תחום העיסוק שלי זורם בעורקיי כבר למעלה

מעשרים שנה בתפקידים שונים בתחומי ההכנה
לחירום וחירום עצמו בפיקוד העורף, בתחומי הכנת

רשויות לחירום, התנהגות אוכלוסייה בחירום

והסברה בחירום. 

ההבנה כי יש חיבור משמעותי בין תפיסת חירום של

אדם לבין ארגונים ומערכות מעוררת אצלי מחשבה
וחיבורים משמעותיים על תחום ניהול חירום שכל

הזמן נע מלמעלה למטה ומלמטה למעלה, בין צרכי

האדם הפרטי לבין צרכי הארגון והמערכת.
 

נשים חייבות להיות בשולחן קבלת ההחלטות

בחירום, במצבי חירום מנהיגות נשית מביאה איתה
איכויות קריטיות כמו שיתוף פעולה, רגישות

חברתית וקבלת החלטות המביאה חוסן נפשי .

חשוב להבטיח שנשים יהיו חלק בלתי נפרד
מהובלת תהליכים, קבלת החלטות וניהול צמתי

הכרעה.

 
העצה הכי טובה שלי , היא להיות את עצמך, להביא
את המקצועיות בצורה הכי אוטנטית ללא ויתורים.

עולם החירום מתאפיין לרוב כעולם גברי,
ולמנהיגות ומקצועיות נשית יש ערך מוסף גדול.
נשים צעירות שעוסקות בתחום צריכות להיות

בטוחות במה שיש להן לתת ולפרוץ עם זה קדימה.
 

היו הרבה רגעים בקריירה שלי שגרמו לי לתחושת

גאווה והשפעה, אחד הזכורים לי ביותר הוא
בתקופת הקורונה, בה היה צריך להביא הרבה מאוד
רגישות ונחישות בקבלת החלטות לגבי אוכלוסיות

שונות. אני זוכרת שעמדתי על שלי שההחלטה לגבי
חברה בדואית תתקבל מתוך ראיה תרבותית

אוטנטית.

רגישות, שיתוף פעולה, הבנת הצרכים האמיתיים
של האנשים למטה ולא קבלת החלטות מתוך

 ראיית נתונים נטו, 

אלא הבנת השלם והאנשים שעליהם ההחלטה
תשפיע.

   

כשנשים יושבות סביב שולחן קבלת ההחלטות, הן
משפיעות על איכות התוצאות אך גם סוללות דרך

לאחרות. האחריות שלנו היא לא רק להתקדם
בעצמנו, אלא גם לאפשר לנשים אחרות להתקדם.
קהילה נשית חזקה היא כוח מניע: כשיש יותר נשים

בעמדות השפעה, יש יותר דלתות פתוחות, יותר

ביטחון להעיז, ויותר ידיים מושטות קדימה.
 

מחקרים מראים שאנשים נוטים לבחור בעובדים

שדומים להם, ולכן עלינו לשבור את המעגל הזה
יחד.

 המסר שלי לנשים צעירות: אל תחכו להיות
"מושלמות" כדי להגיש מועמדות. תעזו, תשתפו, אך

גם תבנו רשתות ותזכרו—אתן לא לבד.

 

נשים מובילות בביטחון ובמדיניות חוץ – הכוח שמניע את החברה הישראלית

בכל זירה – מהמטה הביטחוני ועד שולחנות קבלת ההחלטות – נשים מקצועיות, מנוסות ומחויבות מובילות
שינוי משמעותי בתהליכים החיוניים לעתיד המדינה. חברות פורום דבורה, הפועלות בעולמות הביטחון והחוץ, הן
חלק בלתי נפרד מהכוח האדיר שמניע את החברה הישראלית קדימה – בחזון, בידע ובתעוזה. לרגל יום האישה,

אנו גאות להציג את פועלן של נשים עוצמתיות שממשיכות לסלול את הדרך ולחזק את חוסנה של ישראל.

יותר מתמיד, אנו ניצבות לצד המשפחות הדורשות את השבת החטופים הביתה ומאמינות כי מחויבות, נחישות

והובלה נשית חיוניות במאבק למען ביטחונם של כל אזרחי ישראל.

אל״ם (במיל') טל רוזין
מומחית בתחום חירום וחוסן, מאמנת אישית ומנהלת תוכן ושותפויות בקואליציה הישראלית לטראומה

שיר גדעון
דיפלומטית, מנהלת את רשת "נשים בדיפלומטיה - קהילת הדיפלומטיות בישראל, תצא הקיץ לשליחות כצירה

בביג'ין

 

https://www.ynet.co.il/economy/article/h1pxvyh8kg


 לכל אחת יש את הכוח להיות לא רק פורצת דרך,

אלא גם זו שמחזיקה את הדלת פתוחה לאחרות.
הדרך לשינוי לא תמיד קלה, אבל כשאנחנו פועלות

יחד, היא הופכת לאפשרית. ביום האישה

הבינלאומי אני מזכירה לכולנו: זו המשמרת שלנו,
לתמוך, לעודד ולפתוח דלתות גם לאחרות.

   

עברתי אינספור פקולטות
בתואר הראשון ובסוף סיימתי עם ביולוגיה
וחצי תואר במתמטיקה ותואר שני במנהל

עסקים ויחב״ל. בתואר הראשון הייתי עורכת
חדשות ב״הארץ״ אבל תכננתי  קריירה

בתחום הביוטכנולוגיה, וכשעברתי לניו יורק
להגשים את החלום מצאתי בכלל עבודה
בקרן גידור.  בסופו של דבר, הלב קרא,

ועזבתי הכל לטובת התמחות ללא תשלום
במכון מחקר בוושינגטון. נקודת מפנה זאת

לפני 20 שנה אפשרה לי לקבל בהמשך
משרות שאמנם פחות מתגמלות בכיס, אבל

שממלאות את הנשמה, ולבחור בתוכנית
דוקטורט בתכנון מדיניות ששילבה את

התשוקה שלי לנושאי מדיניות עם חיבה
למספרים. 

אני לא מאמינה שב-2025 עדיין צריך להסביר מדוע
חשוב לשלב נשים בקבלת החלטות בתחומי ביטחון

לאומי. גיוון מגדרי אינו רק דרישה שוויונית הוגנת
לייצוג של מחצית מהאוכלוסייה, כי אם גם הוכח
באינספור מחקרים כי ייצוג מגדרי הולם מוביל

למיצוי מיטבי של משאבים, כולל הון אנושי, ושיפור
תהליכי קבלת החלטות הן בעולמות העסקיים והן
בעולמות הביטחוניים-לאומיים. בנוסף מניסיוני,

כשאני נתקלת במשימה דחופה שאי אפשר
להתפשר על איכותה, תמיד אפנה לעזרתה של

האישה הכי עסוקה בחדר. במבחן התוצאה עוד לא

התבדיתי. נשים מוכשרות מספקות תוצרים
איכותיים, במהירות שיא ובלי רעש וצלצולים. ואלו
כישורים הנדרשים לא רק סביב שולחן העבודה כי

אם גם בראש תהליכי קבלת החלטות.

   

את דרכי המקצועית התחלתי בעולם החברתי ועם
השנים התגלגלתי לניהול עסקים במגזר הפרטי.

ה-7 באוקטובר עורר בי שוב את הצורך להשפיע על
המציאות הטרופה של החיים בישראל ולהיות חלק

מהשינוי שאני רוצה לראות בעולם. משם, הדרך

לפורום דבורה הייתה קצרה.
 

עבדתי כאשה יחידה בסביבות עבודה גבריות,

בצוותים מעורבים, ואף בצוותים שהורכבו מנשים
בלבד. איכויות נשיות הן לא סיסמא ריקה מתוכן. הן

עובדה ממשית וקיימת, גם אם קשה להגדרה.

חשיבה נשית, נקודת מבט נשית, יכולת ההכלה
שלנו וחוויות החיים שלנו, הנובעות בחלקן מחיים
בעולם שהוא גברי במהותו, מאפשרות לנו לראות

ולפרש אתגרים וקונפליקטים בצורה שונה
ומורכבת. ויתור על נקודת מבט זו בתהליכי קבלת

החלטות הוא טעות שגובה מחיר יקר מכולנו.

 

ביום יום שלי אני פועלת מאחורי הקלעים בתחומי
פעילות רבים של הפורום. כל הצלחה של הפורום

מעוררת בי גאווה וסיפוק. אך התחושה הטובה
ביותר היא כשאני מצליחה לספק מענה לבקשות
אישיות של אזרחים שמחפשים את עזרת הפורום.

המפגש הישיר עם הורי חללים ומשפחות חטופים
ונעדרים, והידיעה שהצלחתי לסייע ממלאים אותי

כוחות ותקווה. 

כל אדם שזכה להסתייע בנשות הפורום יודע ומבין
את המשמעות של נשים אלו במוקדי קבלת

החלטות. השינוי, במקרה שלנו, קורה גם מלמטה. 

 

לתמיכה בפורום דבורה

ד"ר שירה עפרון
,Israel Policy Forum-ראש תחום המחקר ב

יועצת למכון RAND Corporation ומקימת תוכנית ישראל במכון, יועצת מיוחדת לנושאי אקלים למשרד הביטחון

עוד הוסיפה עפרון: לנשים צעירות שרוצות להיכנס לתחום מדיניות ציבורית בנושאי מזרח תיכון, ולחיות בתפר
שבין מכוני המחקר למוקדי קבלת ההחלטות יש לי הרבה עצות אבל אתמקד בשלוש פחות טריוויאליות: ראשית,
תלמדו ותצברו יידע. תהפכו למומחיות אמיתיות. אין קיצורי דרך ושרלטנים אולי עובדים על חלק מהאנשים חלק

מהזמן אבל לא צוברים מוניטין. שנית, וזו עצה שטובה לכל תחום - תמיד נסו לגרום לממונים עליכן להיות
תלויים בכן - בתחום יידע, לקבלת עצה, קשר עם תורמים וכו׳ - אמנם בתי הקברות מלאים באנשים שאין להם
תחליף אבל כשאתן הופכות ל-indispensable הרבה יותר קשה להחליף אתכן וחשוב מכך - הרבה יותר קשה

לומר לכן לא. ולבסוף, עם כל הקושי שלי כאמא לכתוב זאת, כבדו את הוריכן אבל אתן לא בהכרח חייבות
להקשיב לעצותיהם. כשעזבתי משרה רווחית בניו יורק ועליתי על האוטובוס המצחין מצ׳אינה טאון בניו יורק

לוושינגטון לטובת internship ללא תשלום, ונאלצתי לעזוב דירת דופלקס ליד סנטרל פארק ולגור לראשונה מזה

שנים עם שותף קמצן ונוראי בדירה ישנה בוושינגטון, הוריי חשבו שהשתגעתי לגמרי. 

הייתי ונותרתי צייתנית מאוד באופיי, אבל למרות החששות והלוואות הסטודנט שלי, לא נתתי להם להניא אותי

מההחלטה לשנות מסלול. לקח להם כ-20 שנה להבין פחות או יותר מה אני עושה אבל היום הם מפרגנים מאוד.

   

יעל רוזנפלד
רכזת כספים ואדמיניסטרציה, פורום דבורה

https://app.icount.co.il/m/c9337/c64483p28u632c21399?utm_source=iCount&utm_medium=paypage&utm_campaign=28


 
המסר שלי לנשים בישראל ובעולם:

דברו.
דברו על הגוף המשתנה שלכן, על הרגשות שלכן,

על החוויות שעברתן.

שתפו בניסיון שלכן, בידע, בטעויות. 
דברו, כי אתן ראויות שישמעו אתכן. 
דברו, כי לשתיקה שלכן יש מחיר. 

   

לעולם ניהול הסיכונים "התגלגלתי" ממש במקרה.

מאחר וההתמחות שלי היא בעולם הסיכון התפעולי,
מהרגע שארגונים פרטיים (במקרה שלי בנק), החלו
להגן על עצמם מפני התקפות סייבר, קיבלתי לידי

את האחריות לנהל את סיכוני הסייבר. מאותו הרגע
התאהבתי בתחום מרתק מאין כמוהו, קיבלתי

הכשרות שונות בתחום הסייבר ובמקביל למדתי

"דרך הידיים", על האיומים השונים והדרכים לנהל
את הסיכון. כיום אני מומחית לסיכוני סייבר

בתהליכים העסקיים, מומחיות מאוד ייחודית בעולם

הזה.

סייבר הינו וקטור תקיפה מאוד חשוב וקריטי במערך

הלחימה. הוא הרבה יותר מועד לפורענות
מהוקטורים "המסורתיים" והפיזיים של פצצות,

טילים ומטוסי קרב. באמצעות תקיפה סייבר אפשר

לשתק את כל כלכלת ישראל, להפסיק הספקת מים
סדירה, לנתק את המדינה מהחשמל ועוד. חשוב
לשלב נשים גם בעולם הזה, מאחר ואנו צריכים
רעיונות יצירתיים ופתרון בעיות מורכבות. ידוע

שנשים חושבות שונה מגברים, ולכן מגוון הפתרונות
והאופציות רק יגדלו באמצעות שילובן של נשים

במוקדי קבלת ההחלטות. הפרסום שאישה היא זו

שחשבה על התקפת הביפרים, שזו התקפת
סייברית מובהקת, רק מוכיחה את טענתי זו.

המסר שלי לנשים הוא לא לפחד, להעיז! מקסימום
לא תצליחו. אבל תלמדו הרבה מאוד מהדרך.

תאמינו בעצמכן, ותדענה שעם אמונה והתמדה גם

השמיים אינם הגבול.
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ליאה צור
מומחית לניהול סיכונים וסייבר, מנכ"לית LT RISKMGMT וחברה בפורום דבורה
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